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Conform prevederilor din Statutul Federației Române de Orientare, Consiliul Director a 

convocat Adunarea Generală Ordinară, pentru prezentarea și analiza activității federației pe anul 2024 

și prima parte a anului 2025, de la ultima adunare generală și până în prezent.  

Raportul de activitate al Consiliului Director prezentat în cele ce urmează, cuprinde în 

conformitate cu prevederile art. 44 din Statutul Federației Române de Orientare, activitatea comisiilor, 

colegiilor și a personalului salariat, precum și principalele direcții de acțiune propuse pentru anul 2025. 

Am cuprins de asemenea în Raport și aspectele marcante ale activității Federației Române de 

Orientare și implicit ale Consiliului Director de-a lungul acestui an de activitate, cu reușitele și 

neîmplinirile acestuia. 

 

Relația cu Agenția Națională pentru Sport 

Consiliul Director raportează Adunării Generale că Federația Română de Orientare și-a 

îndeplinit integral obligațiile și parțial obiectivele asumate prin Contractul privind finanțarea 

programului ”Promovarea sportului de performanță” încheiat cu Agenția Națională pentru Sport în 

anul 2024. 

Federația a utilizat sumele prevăzute și alocate de Agenția Națională pentru Sport în contract, 

exclusiv pentru finanțarea cheltuielilor aferente subprogramelor prevăzute în anexa 2 la contract – 

Programul “Promovarea sportului de performanță”, respectiv contractul de finanțare pentru activitatea 

de excelență încheiat cu ocazia JWOC 2024, realizând toate acțiunile din programul de activitate al 

federației prevăzute contract referitoare la acțiunile de pregătire și participare a loturilor sportive 

naționale, respectiv activitățile calendarului național. 

Toate sumele încasate prin contractul cu Agenția Națională pentru Sport au fost integral 

cheltuite. 

În luna ianuarie 2025, a fost întocmită la timp și argumentată Cererea de finanțare pentru anul 

2025, cu toate anexele sale, iar suma alocată FRO a fost de 100000 lei, care a fost distribuită prin 

decizia Consiliului Director în primele două trimestre. Mai târziu, s-a făcut o cerere de suplimentare a 

finanțării, pentru a doua parte a anului, și au fost alocați încă 150 000 lei, cu care se va finanța 

activitatea în a doua parte a anului. 

FRO a fost încadrată la un nivel de finanțare mediu, dat fiind că este federație sportivă 

neolimpică. 

Pentru a da siguranță că bugetul alocat anual de ANS federației nu va fi afectat de o modificare 

viitoare a Legii sportului cu referire la numărul de sportivi activi, trebuie să menținem un număr cel 

puțin egal cu cei 400-500 sportivi legitimați participanți în competițiile cuprinse în calendarul 

competițional indiferent de nivelul acestora, așa cum a fost în perioada 2021-2023.  

La momentul redactării raportului, au viza plătită 267 sportivi, din care 113 sunt sportivi 

masters. Este cunoscut faptul că încă sunt sportivi care încă nu au vize plătite pe 2025 până acum, de 

asemenea, participă sportivi amatori la diverse concursuri de orientare, nelegitimați sau membri ai 

unor asociații și cluburi sportive neafiliate. Este bine pentru popularizarea orientării dar ar fi și mai 

bine pentru stabilitatea FRO dacă aceștia ar fi legitimați și cluburile pentru care activează ar fi afiliate. 

În anul 2025, Agenția Națională Antidoping a efectuat un număr de 10 teste, cu ocazia 

Campionatelor Naționale de la Baia Mare.  

S-au efectuat 2 cursuri de perfecționare antrenori în anul 2024: 



-  „Fluxul proceselor psihice cognitive in concursul de Orientare"  și „Evitarea „eșecului” in 

concursul de Orientare” – 11.05.2024, Polovragi, jud. Gorj; 

- „Optimizarea pregătirii specifice în orientare prin utilizarea aplicațiilor Livelox și WinSplits” 

– 12.12.2024, online. 

În anul 2024, nu au absolvit noi antrenori școala de antrenori la disciplina sportivă Orientare,, 

dar au fost admise 4 cursante în anul 1, pentru cursul de 2 ani, masa de antrenori la nivel național este 

în continuare în curs de dezvoltare.  

 

Calendarul internațional 

În ceea ce privește realizarea obiectivelor asumate în contractul de finanțare încheiat cu A.N.S. 

în anul 2024, Federația Română de Orientare și-a îndeplinit parțial indicatorii de performanță asumați 

și cuprinși în anexele la contract, respectiv: 

            Prezentăm obiectivele propuse în Calendarul Internațional și modul lor de realizare: 

a) Campionatul European de Juniori de Orientare (European Youth Orienteering 

Championships – EYOC), Bulgaria, obiectiv: Un loc 10-25, două locuri 20-40; realizat un 

loc 8, un loc 15, un loc 19, un loc 24, respectiv un loc 29, obiectiv realizat și depășit. 

b) Campionatul Mondial de Tineret (Junior World Orienteering Championships – JWOC), 

Romania, obiectiv: 2 locuri 20-40; realizat câte un loc 21, 22, 24, 38, 39; obiectiv realizat și 

depășit. 

c) Campionate Mondiale de Orientare Seniori Schi-Orientare (World Orienteering 

Championships – WSOC), Austria, obiectiv: un loc 10-20, 1 loc 20-40; cele mai bune clasări, 

la fiecare probă individuală, au fost un loc 48, un loc 47 și un loc 48; obiectiv nerealizat. 

d) Campionate Europene de Orientare Seniori (European Orienteering Championships – 

EOC), Ungaria, obiectiv: 2 locuri 20-40; cele mai bune clasări, la fiecare probă individuală, 

au fost un loc 21, 25, un loc 39, un loc 48; obiectiv realizat. 

e) Campionatul Sud – Est European de Orientare (SEEOC), Turcia, obiectiv: 13 medalii și 

13 locuri IV-VI; realizat 20 medalii (5 de aur, 9 de argint, 6 de bronz) și 12 locuri IV-VI, 

obiectiv realizat și depășit. 

Reamintim că, în calendarul sportiv internațional, în anul 2023, România a găzduit cel mai 

important eveniment mondial pentru categoriile sub 20 de ani, un regal de orientare de 5 probe , 3 

individuale și 2 ștafete, cu sprijinul ANS, care a fost din punctul nostru de vedere, un succes 

organizatoric și mediatic.  

În anul 2024, nu au fost organizate de către FRO concursuri internaționale. 

În premieră, Orientarea a fost parte din Gimnaziada U18 2024 din Bahrain, unde 

România a fost cea mai bună națiune, cu cei 3 participanți cucerind 2 medalii de aur și 3 de 

bronz, după 2 etape de concurs. Federația Sportului Școlar și Universitar a sprijinit integral 

deplasarea noastră în Bahrain. 

În 2025, Gimnaziada U15 din Serbia a adus rezultate și mai bune, unde am dominat clar 

podiumurile, cu 9 medalii (3 de aur, 3 de argint, 3 de bronz), cu cei 6 sportivi și 5 sportive U15 

cu care am participat. Federația Sportului Școlar și Universitar a sprijinit integral deplasarea 

pentru un antrenor și primii 2 sportivi și primele 2 sportive, în urma calificărilor desfășurate la 

Roman (1-2 martie 2025). Locurile 3-6 și ceilalți însoțitori au achitat prin FRO din bugetul 

cluburilor participarea la eveniment. 

 

Calendar național: 

În cadrul calendarului sportiv național pe anul 2024 s-au organizat 15 Campionate Naționale. 

Acestea sunt:  

1) Campionat Naţional Orientare Schi: proba Ștafetă Mixtă au participat 6 cluburi. 

2) Cupa României Orientare Schi: au participat 9 cluburi. 

3) Campionatul Naţional de Semimaraton – Orientare in Alergare, au participat 14 cluburi. 

4) Campionatul Naţional pe Echipe au participat un număr de 16 cluburi. 

5) Cupa României Orientare în Alergare: au participat 25 cluburi. 



6) Campionatul Naţional de Orientare Mountain Bike: proba Sprint au participat 10 cluburi. 

7) Campionatul Naţional de Orientare Mountain Bike: proba Lungă Distanţă au participat 8 

cluburi. 

8) Campionatul Naţional de Orientare Mountain Bike: proba Medie Distanţă au participat 8 

cluburi. 

9) Campionatul Național Individual de Orientare în Alergare: proba Sprint, au participat 27 

cluburi. 

10) Campionatul Naţional Individual de Orientare în Alergare: proba Medie Distanţă au 

participat 27 cluburi. 

11) Campionatul Naţional Individual de Orientare în Alergare: proba Lungă Distanţă au 

participat 27 cluburi. 

12) Campionatul Naţional de Orientare în Alergare: proba de Ștafetă au participat 22 cluburi  

13) Campionatul Naţional de Orientare în Alergare: proba de Ștafetă Mixtă au participat 15 

cluburi  

14) Campionatul Naţional de Noapte au participat un număr de 13 cluburi. 

15) Campionatul Naţional de Sprint Urban - au participat 35 de cluburi în cadrul celor 8 etape 

disputate. 

 

Calendarul sportiv național pe anul 2025 a prevăzut să se organizeze până la data curentă 7 

Campionate Naționale, din cele 18. Acestea sunt:  

1-5) Campionate Naţionale Orientare Schi: Ștafetă mixtă, Medie Distanţă, Lungă Distanţă, Sprint, 

Ştafetă organizate conform calendarului. Au participat între 6 și 10 cluburi. 

6) Campionatul Naţional de Semimaraton – Orientare in Alergare, Craiova, au participat 17 cluburi, 

unde s-au aliniat la start 79 concurenți, din care 34 veterani ai orientării, alergând la categoriile 

Masters. 

7) Campionatul Național de Knock-Out a fost organizată în Miercurea Ciuc. Evenimentul s-a 

desfășurat, participarea a fost una bună în calificări, pentru prima ediție, incluzând categoriile de open. 

S-au acordat medalii pentru MF14 și MF Seniori, respectiv MF Masters. 

Este de menționat faptul că, așa cum au fost prevăzute în Anexa 1 la contractele pe 2024 și 

2025, acțiunile din programul de activitate al federației au fost respectate și realizate. Astfel, toate 

competițiile din calendarul sportiv național cuprinse în contract au fost realizate cu finanțare parțială 

de la ANS și din veniturile proprii ale federației, respectiv taxele de participare, sau de la Primăriile 

partenere. 

Sperăm că participarea cluburilor sportive afiliate federației la Finalele Campionatelor 

Naționale de orientare va crește față de nivelul anului 2024, după angrenarea sportivilor de la noile 

cluburi: Aktiv Râmnicu Vâlcea și Watch Out Cluj Napoca. 

În continuare, încurajăm organizatorii utilizarea platformelor online de tip liveresults la 

campionate naționale, mai ales dacă nu dispun de resurse cu care să afișeze rezultatele la fața locului. 

Regulamentul concursurilor de orientare prevede afișarea rezultatelor obligatorie. 

Site-ul www.orienteering.ro din Cluj a publicat rezultate, invitații la evenimentele sportive, 

regulamente, comentarii, puncte de vedere etc., în paralel cu site-ul fro.ro. Mulțumiri clujenilor pentru 

comunicarea tuturor rezultatelor, a noutăților și găzduirea pe site-ul din Cluj. 

Inițierea și derularea unor programe de recrutare a copiilor, programe locale prin care s-au 

organizat concursuri de popularizare a sportului orientare de “Ziua orientării pentru toți”, în 

“săptămâna școala altfel” la: București – organizatori Palatul Național al Copiilor și CS Mentor Silva, 

Săcele-Brașov – organizator CS Babarunca Săcele, Condor Club Arad, Electrosistem Baia Mare au 

atras și în multe din situații au menținut în activitate copii și juniori.  

De asemenea, avem în derulare programul Compass 2, pentru care am inițiat în plan național 

20 de parteneriate cu câte 2 instituții de învățământ, unde, până la finalul anului școlar 2025-2026, 

vom avea câte 2 evenimente de orientare.  



În 2024 s-a organizat și Marele Premiu de Iarnă al PNC indoor și sprint, în Sala Mare a 

Palatului.  

O creștere importantă a numărului de concursuri organizate o are în continuare CS Babarunca 

Săcele, care organizează lunar câte o etapă din Roza Vânturilor, care conține, în aceleași weekenduri 

în funcție perioadă, probe de MTB sau Rogaining. Etapele de Roza Vânturilor cuprind trasee pentru 

familii, pentru copii de toate vârstele, dar și traseele galben roșu negru, de dificultate mare, iar în acest 

an culminează cu Brașov-O Meeting, unde ne așteptăm din nou la o participare internațională 

importantă. 

De asemenea, au apărut în calendarul FRO și alte concursuri cu etape recurente: Park-Tour, 

Ștafeta Munților. 

Din fericire, în acest an, pentru Campionatele Naționale Școlare, organizate sub patronajul 

Ministerului Educației Naționale, cu eforturile domnului Renga Alexandru de la Palatul Național al 

Copiilor, Ministerul Educației a aprobat evenimentul având loc cu sprijinul important al echipei de 

Orientariști din Târgoviște, pentru care le mulțumim. 

 

Activitatea Consiliului Director 

În perioada cuprinsă între A.G.O. din 06.09.2024 și Adunarea Generală din 23.05.2025, 

Consiliul Director s-a întrunit în 2 ședințe statutare: 17.12.2024, 19.03.2025, și urmează o ședință 

înainte de Adunarea Generală din 23.05.2025.  

Comunicarea între membrii Consiliului Director pentru a lua decizii ce nu suportau amânare 

s-a făcut operativ prin e-mail sau grup de whatsapp, hotărârile fiind consemnate în imediata ședință 

de Consiliu Director. De asemenea, decizii ale Colegiului Director au fost prezentate și aprobate în 

imediata ședință a Consiliului Director. 

Toate procesele verbale au fost redactate în timpul ședințelor și ulterior publicate pe fro.ro, 

secțiunea dedicată. Trebuie să menționăm aceste aporturi, încât volumul de lucru este mare și 

remunerat doar pentru angajații FRO, și trebuie apreciat. 

În general, s-a optat pentru ședințe online. Atunci când ședințele pot fi ținute cu prezență fizică, 

la un concurs sau întâlnire unde membrii pot participa fără costuri în plus pentru Federație, acestea se 

vor ține cu prezență fizică. 

În cadrul ședințelor, s-au supus la vot înregistrarea audio, ordinea de zi curentă, dar și 

subiectele nou apărute de la transmiterea fiecărui convocator, după care s-a procedat la discutarea 

acestora și luarea deciziilor prin vot.  

 

Modalitatea și atmosfera de lucru din Consiliul Director 

Deși au fost dificultăți în primii ani de mandat 2023-2024, în ultimele 8 luni, atmosfera de 

lucru în Consiliul Director a revenit la o formă constructivă, prezența la ultimele 2 ședințe fiind 

suficientă pentru desfășurarea ședințelor, iar majoritatea deciziilor a fost adoptate cu unanimitate de 

către membrii CD.  

Deciziile Colegiului Director s-au luat în scris prin comunicare directă între membrii acestuia, 

cele relevante fiind consemnate în scris, până la data curentă fiind 3 decizii luate în anul 2025. Acestea 

au fost supuse analizei Consiliului Director la începutul fiecărei ședințe și aprobate.  

Ulterior părților introductive, în cadrul următoarelor puncte s-a trecut la discuții și decizii ce 

țin exclusiv de Consiliul Director.  

Modul de lucru în Consiliul Director a fost în general productiv.  

De la ultima adunare generală, am funcționat cu un economist angajat cu jumătate de normă, 

și un instructor sportiv, angajat cu un sfert de normă, Creangă Costel. Aceștia pot asigura un minimum 

de funcționare în cadrul F.R.O. 

 

Acțiunile CD în raport cu comisiile și colegiile 

Încercarea de a reorganiza unele comisii și colegii ale FRO prin libera implicare a unor 

persoane responsabile si active, care sa-si asume si sa înfăptuiască obiectivele asumate prin contractul 

cu A.N.S., s-a lovit și in 2024-2025 de pasivitatea unora dintre cei solicitați, fapt ce a îngreunat în 

continuare activitatea comisiilor și colegiilor precum și a Consiliului Director în ansamblu. 



Implicarea orientariștilor în comisiile și subcomisiile FRO au fost reduse oricum în trecut. În 

continuare, nu există implicare în acestea, cu foarte mici excepții! 

Președintele a încercat să responsabilizeze cât mai mult comisiile și colegiile, așa cum au fost 

acestea alcătuite acordând încredere deplină acestora atunci când au fost funcționale (CCH, CA, 

comisia de promovare), luând în calcul toate opiniile exprimate de acestea, dar preluând și rezolvând 

uneori din sarcinile ce le reveneau de drept și mediind pe cât posibil pentru o mai bună colaborare 

între acestea. Colegiile și comisiile federației ar fi trebuit să comunice mai mult, ÎN SCRIS, și să-și 

coordoneze activitatea în mod constructiv și unitar. Întotdeauna se poate mai bine.  

În prezent, ne confruntăm cu un număr mic de antrenori specializați în disciplina orientare. În 

anii trecuți, s-au făcut demersuri pentru a convinge foști sportivi de performanță și tehnicienii din 

orientare să urmeze cursurile de antrenori organizate de CNFPA. În acest an sunt 4 cursanți, sperăm 

din 2026 să termină școala de antrenori. În acest sens, ne exprimăm sprijinul pentru cei ce doresc să 

promoveze aceste cursuri, prin toate pârghiile pe care FRO le are. 

Colegiul Antrenorilor și-a îndeplinit principalele sarcini în perioada raportată. ROF prevede o 

multitudine de activități pe care CA trebuie să le întreprindă, multe din acestea fiind ignorate. Nu 

există în acest moment o evidență a antrenorilor de orientare din România, cu nume-prenume și grad 

/ nivel. 

Comisia de Promovare, Dezvoltare și Mass-Media și-a desfășurat activitatea și în acest an 

pentru promovarea site ului și asigurarea imaginii federației pe rețelele de socializare, sub coordonarea 

dlui Iacob Mădălin. În cadrul comisiei au activat temporar și Szep Zoltan și Gălățeanu Adela. 

Comisia de Competiții și Hărți a avut o activitate în ușoară scădere. Aceasta a supus aprobării 

Consiliului Director, așa cum am scris mai sus: calendarul 2025 și precizările la sistemul 

competițional. Cu noul președinte, Irina Maiorescu, deși către Consiliul Director nu a fost transmis 

vreun proces verbal sau minută privind deciziile luate de-a lungul anului, au fost comunicate operativ, 

în scris, Președintelui FRO deciziile și propunerile relevante luate în cadrul comisiei. Nu pot să nu 

remarc că, în cadrul Campionatului de KO desfășurate la Miercurea Ciuc, o mare premieră pentru 

orientarea din România, niciunul din cei 7 membri ai CCH nu au participat.  

Colegiul Arbitrilor este, din păcate compus din persoane care nu mai pot activa corespunzător. 

Este nevoie de arbitri cu disponibilitate de muncă și timp liber de alocat pentru orientare.  

Cam în aceeași situație se află și celelalte comisii, unde nu a existat activitate monitorizată la 

nivel de CD în niciuna dintre ele: Comisia de Disciplină, Comisia de Orientare MTB, Comisia de 

Orientare Schi, Comisia Sportivilor de Elită, Comisia Medicală, Comisia de Apel, Comisia Anti-

Doping. 

 

 

Material întocmit de Colegiul Director:  

Patraș Ionuț – președinte, 

Gălățeanu Horia - membru,  

 

 

Aprobat de Consiliul Director în __.___.2025 


